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  Kratbjergskolen 

Skolebestyrelsesmøde 
Referat SKB-møde d. 29/8-2019 kl. 17:00 - 19:30  

Afd. Ravnsholt  

 

Mødeleder: Mette Thrane Nielsen (formand) 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Klaus Friis Østergaard, Nicolai 

Listov-Saabye, Maiken Skovmøller Isberg, Merete Jelsbak Langseth, Finn Knudsen (fra pkt.13) 

Medarbejderrepræsentanter: Maibritt Deichmann (Ravnsholt), Lisa Østerhegn (Engholm)  

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Winnie Selvig, Wibe Simonsen, Henriette Øland 

Elevrepræsentanter: Helena Vestergaard (Ravnsholt), Emma Dybdal Knudsen (Ravnsholt),  

 

Afbud: Jim Koldborg, Bjørn Fouchard, Tine Riemann, Karen Krogshøj Larsen (Kongevejen), 

Andreas Jochumsen (Engholm), Amalie Agerlin Ødum (Engholm) 

  

Referent:  Henriette Øland 
 

Dagsorden 
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde (bilag 1) 

Referatet blev godkendt. 
 

2. Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen blev godkendt med følgende ændringer: 
- Pkt. 8 blev flyttet op som nyt pkt. 7 
- Pkt 12. blev flyttet op som nyt pkt. 6. 
 

3. Konstituering af bestyrelsen 
Det fremgår af SKBs forretningsorden § 1, at SKB vælger formand og næstformand blandt 
de forældrevalgte medlemmer for en 1- årig periode. Derfor skal SKB vælge formand og 
næstformand på dette møde.  
 
Derudover er Kristian Axelsen udtrådt af SKB, da han ikke længere har børn på skolen.  
 
Nuværende konstituering: 
I juni 2018 konstituerede SKB sig med Mette som formand, og på SKBs møde i august 
2018 blev Klaus Friis Østergaard valgt som næstformand. 
 
I august 2018 fastlagde SKB desuden følgende rækkefølge på forældresuppleanterne: 

 

 1. suppleant: Finn Knudsen 
 2. suppleant: Kristina Ørbæk Tønnesen 
 3. suppleant: Marie-Louise Kildegaard Hansen 
 4. suppleant: Lene Westergaard Tønnesen 

Ny konstituering: 

Mette Thrane blev genvalgt som formand. Merete Langseth blev valgt som ny næstformand.  

 

Finn Knudsen er 1. suppleant og indtræder som ny forældrerepræsentant i stedet for Kristian Axel-

sen. 
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Faste punkter 

 

4. Nyt fra Elevrådet 
 
Ravnsholt:  
- Der er kommet nye sofaer i Ø-blokken, hvilket har været meget positivt. Det er både 

blevet mere hyggeligt, og det giver bedre mulighed for at arbejde koncentreret i mindre 
grupper. 

- Der er valgt nye elevrådsrepræsentanter i alle klasser, men der har ikke været holdt et 
møde i elevrådet endnu.  

Engholm: 

- Der er valgt nye elevrådsrepræsentanter i alle klasser, men der har ikke været holdt et 
møde i elevrådet endnu. 

 

Beslutningspunkt 
 

5. Forslag om Red Barnet-indsamling i forbindelse med motionsdag v. Lisbeth Haug-
strup 
Lisbeth præsenterede forslaget om, at der bliver lavet en indsamling til Red Barnet i forbin-
delse med motionsdagen på Ravnsholt fredag før efterårsferien. Det har været gennemført 
tidligere, hvor det har givet udfordringer blandt eleverne, da der opstod en konkurrence mel-
lem eleverne om, hvis forældre der har doneret flest penge.  
 
I Birkerød har man løst udfordringen ved, at sponsorerne vises via klistermærker på fælles 
væg, og at beløbene ikke er offentlige. Derfor foreslår Lisbeth, at Ravnsholt lader sig inspi-
rere af modellen fra Birkeråd.  
 
Det blev besluttet at godkende forslaget om at gennemføre en indsamling til Red Barnet ef-
ter modellen fra Birkerød.  
 

Orienteringspunkt 
 

6. Status på læringsmiljøprojekterne v. Winnie og Morten 
Winnie fortalte, at vi i løbet af sommerferien er kommet godt i gang med det nye lærings-
miljø i indskolingshuset på Ravnsholt og opfordrede til, at SKB går over og ser, hvor langt 
man er kommet.  
 
Winnie fortalte også om den visionsdag, der i starten af juni blev gennemført på tværs af 
personalet fra indskolingen og SFO. Derudover er der planlagt fire fælles udviklingsdage i 
dette skoleår, hvor der er vikar i SFO fra kl. 12. På den næste den 4/9-19 skal vi udarbejde 
en procesplan for, hvordan vi får skabt verdens bedste indskoling.   
 
Morten fortalte, at der er kommet nye møbler i indskoling, mellemtrin og udskoling. Desuden 
er kontoret blevet bygget om, så lokalerne har fået en bedre opdeling, og der er kommet et 
ekstra mødelokale.  
 
Morten fortalte, at den ventede bevilling til madkundskabslokalet på Engholm afventer bud-
getforhandlingerne for 2020. Det er dog aftalt, at madkundskabslærerne forsøger at plan-
lægge en mulig byggeperiode i 2020, hvor man ikke kan bruge madkundskabslokalet. 
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Det blev fremhævet, at det er vigtigt, at vi husker at sprede det gode budskab om de nye 
læringsmiljøer og forbedringer, der sker/er sket på Kratbjergskolen. Vi kan fx invitere Alle-
rød Nyt på besøg. 
 

Beslutningspunkter 
 

7. Tilsyn med gruppetilbud v. Morten (bilag 3) 
Klaus og Maiken har bedt om, at SKB drøfter, hvordan SKB som bestyrelse kan evalu-
ere/føre tilsyn med vores gruppetilbud – se vedlagte en beskrivelse af specialtilbud i Allerød 
Kommune: 
 
- Følger gruppetilbuddene beskrivelsen af tilbuddet? Hvordan er kvaliteten af tilbuddet, 

trives børnene, har vi børn der reagere negativt på tilbuddet f.eks. med skoleværing, 
gentagende gange med udadreagerende adfærd, får de den undervisning de har krav 
på, har lærerne fået den opkvalificering der blev talt om for 8 år siden, er der den ledel-
ses fokus. 

 
- Hvordan er økonomien, efter den nye tildelingsmodel? Hvordan kan vi se det berømte 

pengene følger børnene i praksis? 

 
- Forældre til børn i gruppeordningen på Engholm spørger, om der er flere strukturelle 

ændringer i støbeskeen? De er bekymrede, da der har været mange ændringer de to 
seneste år, bl.a. med flere lokaleskift på forskellige dele af skolen (også SFO), ændrin-
ger af selve grupperne og udskiftning af stort set alle voksne.  
 

Klavs og Maiken supplerede på mødet med at spørge til elevplaner og årsplaner i gruppetil-

buddene. Klavs fortalte, at flere elever ikke bliver undervist af lærere men pædagoger, og 

at der har været en del udskiftning blandt personalet. Flere forældre spørger også til lø-

bende efteruddannelse til personalet. Klavs fortalte desuden, at nogle forældre oplever, at 

nogle børn oplever et svært skifte fra skole til SFO. 

 

Det blev aftalt, at ledelsen på næste møde forbereder et samlet svar på spørgsmålene.  

 

8. Borgmesterens budgetoplæg og høringssvar v. Morten og Mette 
Forhandlingerne mellem KL og regeringen om kommunernes økonomiaftale for 2020 er 
først lige gået i gang. Økonomiudvalget har derfor behandlet en ny tidsplan for processen 
frem mod vedtagelse af budget 2020-27: 
 

 Borgmesterens budgetoplæg offentliggøres den 27.8.2019 

 Høring: 27.8.-24.9.2019 

 2. behandling af budget 2020-27: Ekstraordinært møde i Økonomiudvalget 
29.10.2019 og Byråd 5.11.2019 (budgetvedtagelse) 

 
SKB modtager borgmesterens budgetoplæg, så snart det er offentliggjort. På mødet skal 
SKB drøfte et muligt høringssvar fra SKB og tag stilling til, hvem fra SKB der skal udarbejde 
et høringssvar.  
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Det blev aftalt, at Mette og Merete laver udkast til et høringssvar, hvor SKB fremhæver de 
positive tiltag, herunder prioritering af midler til afd. Engholm. Samtidig skal SKB i hørings-
svaret understrege, at nye effektiviseringer vil gøre det nødvendigt at spare på bl.a. to-lærer 
timer, lejrskoler og vikarbrug ved sygdom.  
 

9. Godkendelse af princip for fritagelse for undervisning (bilag 2) 
I forlængelse af drøftelsen i juni skal SKB godkende følgende princip 

 

- Princip for fritagelse for undervisning til fordel for deltagelse i musikundervisning eller 
eliteidræt (Morten) 

 

Tidsplanen for behandling af principper justeres, så SKB på sit i oktober 1. behandler føl-
gende principper: 
a. Princip for forældremøder (Tine, Karen, Lisa) 
b. Princip for klassesammenlægning 
c. Princip for understøttende undervisning 

 
SKB skal derfor tage stilling til, hvem der laver første udkast til de pågældende principper. 

 

På mødet godkendte SKB det nye princip for fritagelse for undervisningen.  
 

10. Drøftelse og godkendelse af antimobbestrategi v. Morten (bilag 4) 
Morten fortalte, at antimobbestrategien har været drøftet på MED, hvor det blev besluttet at 
tilføje formuleringer, der henviser til de lovmæssige krav. De ændringer er ikke indarbejdet i 
det fremsendte udkast, men det bliver det snarest muligt. 
 
Det blev drøftet, om det er tydeligt nok, hvordan og hvornår forældrene skal inddrages. Mor-
ten fortalte, at det kommer til at fremgå af den handleplan, der skal udarbejdes ved mob-
ning.  
 
Det endelig udkast til antimobbestrategi skal drøftes og godkendes på et senere SKB-
møde. 
 

Orienteringspunkter 
 

11. Orientering om skolens økonomi v. Morten og Henriette (bilag 5) 
Morten fortalte, at som det fremgår af bestyrelsesrapporten, havde skolen pr. 31/7 et over-
forbrug på ca. 3 %, som vi forsøger at indhente. Overforbruget skyldes:  
 

 Dyrere pladser på specialområdet 

 En rammebesparelse på 0,4 % 

 En forkert tildeling af penge til gruppeordningen, som vi skal betale tilbage 

 Udbetaling af feriepenge til tidligere personale 
 

Derudover venter en lønregulering i 2020, som vi endnu ikke ved, om vi bliver fuldt kom-
penseret for. Ligeledes afventer refusion for langtidssygemeldte. På Ravnsholt vil der i det 
kommende skoleår være en klasse mindre på Ravnsholt, der vil have en tresporet årgang 
mindre. 
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Derfor er vi gået i gang med at forsøge at fremskrive lønbudgettet for 2020. Men der er fort-
sat en del usikkerhed omkring budgettet for næste år, da kommunen først melder det ende-
lige budget ud efter den 6. november. 
 
Morten skriver en orientering til alle forældre, når vi har en overblik over udgifter og konse-
kvenser.  
 

12. Orientering om 1:1-computere v. Morten 
Morten fortalte, at det er meldt ud, at 1:1-computerne er et læringsprojekt – ikke et IT-pro-
jekt. Hvis alt går efter planen, vil de første computere (Chromebooks) være klar til de første 
elever i november. Ledelsen er i gang med at udarbejde en procesplan for udlevering og 
implementering af de nye elev-computere, som vi skal præsentere for forvaltningen den 
26/9. Der er afsat tid til kompetenceudvikling af lærerne i forbindelse med 1:1-computerne.  
 

13. Orientering om PLC-dag v. Wibe 
Wibe fortalte, at der i sidste uge blev afholdt en meget inspirerende PLC-dag på Ravnsholt 
for alle skoler. På programmet var der både oplæg udefra og gruppearbejde med fokus på, 
hvordan vi får omdannet de gamle biblioteker til Pædagogiske-LæirngsCentre.  

 

14. Overvejelser om god kommunikation i AULA (bilag 6) v. Henriette 
Til inspiration er vedlagt Kodeks for god kommunikation i AULA, der er udarbejdet i Fre-

densborg Kommune.  

 

Henriette fortalte, at vi på de tre afdelinger så småt er i gang med at drøfte, hvilke retnings-

linjer vi ønsker skal gælder for god kommunikation vi det kommende AULA. I dag har vi ret-

ningslinjer for brug af skoleintra, og vi er derfor begyndt at se på, om retningslinjerne kan 

overføres til brug af AULA, eller om vi skal udarbejdet nye retningslinjer eller evt. et kodeks 

for kommunikation.  

 

Det blev aftalt, at SKB til foråret drøfter, hvordan SKB kan bruge AULA til at promovere sig. 

 

15. Orientering om brug af streamingtjenester v. Morten  
Morten fortalte, at vi via kommunen en såkaldt MPLC-paraplylicens, der giver os lov til at 
streame film og TV fra diverse tjenester. 

 

Faste punkter 

 

16. Meddelelser fra Elever, Ledelsen, Personale, Forældre (15 min) 
 

A. Afd. Engholm v. Morten: Der er startet en del nye lærere og pædagoger efter sommer-
ferien. Der har været en rigtig god fælles opstart med bl.a. oplæg fra Rasmus Alenkær, 
og der er en god stemning på skolen. Vi har en ledig lærerstilling i gruppeordningen på 
Engholm. 

B. Afd. Ravnsholt v. Wibe: Vi har besluttet at sætte fokus på drengene i udskolingen, som 
vi kan se underpræsterer i forhold til pigerne. Vi havde en god fælles opstart efter som-
merferien med fælles dag for hele personalet om det gode møde.  

C. Afd. Kongevej v. Bjørn: -  
D. Ledelsen: Wibe er væk 4-6 uger i september og oktober, og derfor vil Morten så vidt 

muligt være mere på Ravnsholt. 
E. Forældre: Mette orienterede om en forældrehenvendelse på Engholm lige før sommer-

ferien, som Mette svarede på på vegne af SKB. Mette har aftalt at mødes med formæn-
dene for de andre SKB i Allerød, så de kan lære hinanden at kende.  
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17. Eventuelt 

 
BILAG  

 
Bilag 1  Referat SKB i januar 
Bilag 2  Princip for fritagelse for undervisning til fordel for deltagelse i mu-

sikundervisning eller eliteidræt 
Bilag 3 Beskrivelse af gruppetilbud på Ravnsholt 
Bilag 4 Antimobbestrategi  
Bilag 5 Bestyrelsesrapport om skolens økonomi 
Bilag 6 Kodeks for god kommunikation i AULA 


